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Høringssvar fra Centerrådet ved Handicapcenter Vest  
vedr. Organisering af handicapcentrene 
 
 
Centerrådet ved Handicapcenter Vest (HCV) takker for muligheden 
for at komme med kommentarer til modelforslagene til en ny struktur 
for handicapcentrene. Det skal dog bemærkes at vi finder det betænke-
ligt, at høringsfristen i så vigtig en sag er så kort som tilfældet er. Cen-
terrådet har imidlertid drøftet oplægget om ny organisering af handi-
capcentrene og har følgende kommentarer: 
 
Allerede tilbage i maj 2006, ved høringen i forbindelsen med sam-
menlægningen af børnehandicapområdet, tilkendegav vi vores ønske 
om en sammenlægning af hele handicapområdet i et samlet handicap-
center.  
 
I de skitserede modeloplæg til en ny struktur, ser vi ingen væsentlige 
beskrivelser, der rykker vores synspunkt fra tidligere.  
 
Vi skal på den baggrund foreslå, at man arbejder for nedenstående 
model 1 – et samlet handicapcenter:  
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Centerchef

Børneteam

0 – 17 årige

Voksenteam

18 – 65 årige

Adm.enhed
Stabsfunktion
- HR
- AMU
- Psykolog
- Jurist
- osv.

 
 
 
 



 
 Side 2 af 2 

 
 
Vi ser i den forbindelse flg. fordele: 
 
• Brugerne vil få én samlet indgang til kommunens tilbud til menne-

sker med handicap – målgruppen - uanset alder og behov. 
• Alle eksperter og konsulenter samles et sted og kan benyttes af det 

samlede handicapområde. 
• Medarbejderne får flere sparringspartnere og dermed større mulig-

hed for faglig udvikling og kompetancedeling. 
• De forskellige indsatsområder kan specialiseres f.eks. ledsageord-

ningen, højteknologiske hjælpemidler, handicapbiler, hjemmevej-
ledning mv. 

• Brugerne vil få mulighed for at benytte huset – handicapcentret – 
som udgangspunkt for brugerstyrede initiativer på tværs af geogra-
fiske skel og med inddragelse af centrets ansatte og faglige eksper-
ter.  

 
Der foreligger dog en mindretalsudtalelse fra et medlem af centerrå-
det, der lyder således: 
 
”Det er et udtalt ønske hos pårørende til udviklingshæmmede, at over-
gangen fra barn til voksen forbedres, og jeg ser derfor positivt på for-
valtningens forslag til aldersopdelingen ved det 25. år.” 
 
I arbejdsgrupperne om overvejelser til en fremtidig struktur på handi-
capområdet, konkluderes, at medarbejderne ser ganske skeptisk på 
model 3 – to handicapcentre med opdeling på alder fra 0 – 24 og 25 – 
65 år. Gruppernes væsentlige bekymring er den sårbarhed, man vil 
have overfor de personalemæssige ressourcer for aldersgruppen 18 – 
24 årige, og rekrutteringsmulighederne og fastholdelsen af medarbej-
derne i så lille en enhed, der bliver tale om. Disse overvejelser deler 
HCV. 
 
Vi finder det derfor meget væsentligt, at der arbejdes videre med et 
udviklingsprojekt, hvor brugere, pårørende og medarbejdere gennem 
dialog kan udvikle indsatsen overfor de unge mellem 18 – 25 år. Vi 
finder det meget påkrævet, at der rettes en helt særlig indsats overfor 
de overgangsproblemer, brugere i denne aldersklasse møder. Det er 
afgørende nødvendigt at finde holdbare samarbejdsrelationer på tværs 
af aldersskel og kommunens forskellige forvaltninger til gavn for den 
enkelte borger, uanset handicap. Vi hilser derfor forslaget om udvik-
lingsprojektet velkomment og ser det som et nødvendigt tiltag, uanset 
vi anbefaler et samlet handicapcenter. 
 
Med venlig hilsen 
 
Janne Sander  

 
Centerrådsformand        
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